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Protokół Nr: XXVI/2021 

 

Nazwa sesji: XXVI sesja RG Frysztak 

Data sesji: 26.02.2021 

Numer sesji: XXVI/2021 

Miejsce w którym odbyła się 

sesja: 

sala konferencyjna 

Godzina rozpoczęcia: 09:02 

Godzina zakończenia: 11:43 
 

 

Na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z 08 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz art. 15zzx 

ust. 1 i 2 ustawy z 02 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych  

z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych, XXVI sesja Rady Gminy Frysztak zwołana na dzień 

26 lutego 2021 r. o godzinie 9:00 odbyła się z wykorzystaniem środków porozumiewania się 

na odległość (zdalny tryb obradowania). Dyskusja i głosowanie odbyło się poprzez system 

informatyczny. Przewodniczący Rady prowadził sesję z sali konferencyjnej Urzędu Gminy 

Frysztak, ul. Ks. W. Blajera 20, 38-130 Frysztak. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Frysztak – Pan Jacek Król – otworzył XXVI sesję Rady Gminy 

Frysztak, powitał Radnych, Sołtysów, Pana Jana Ziarnika – Wójta Gminy Frysztak, 

przedstawicieli Urzędu Gminy Frysztak oraz mieszkańców oglądających transmisję. 

 

Ad. 1 

Stwierdzenie quorum. 

 

Pan Przewodniczący obrad stwierdził, że na 15 radnych na sesji obecnych jest 15 

radnych, więc sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał. 

  

Pan Przewodniczący stwierdził, że zawiadomienie o zwołaniu sesji zostało wywieszone na 

tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Frysztak do publicznego wglądu oraz na stronie urzędu. 

Stwierdził, że na 7 dni przed sesją dostarczono Radnym zaproszenia na sesję i projekty uchwał. 

Pan Przewodniczący poinformował, że Radni wraz z materiałami otrzymali protokół XXV sesji 

z dnia 29.01.2021 r. oraz poinformował o nagrywaniu i transmitowaniu sesji. 

 

Lista radnych obecnych na sali: 

1. Ryszard Czernicki 

2. Mariola Mendocha 

3. Lesław Kraus 

4. Kazimierz Drygaś 

5. Stanisław Kwiatek 

6. Ryszard Chmura 

7. Kazimierz Kłosowicz 
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8. Paweł Matusz 

9. Tadeusz Pawlik 

10. Jacek Król 

11. Janusz Machowski 

12. Jerzy Gałuszka 

13. Edward Giera 

14. Władysław Wilisowski 

15. Jolanta Szymkowicz 

 

Lista Sołtysów obecnych: 

1. Pani Halina Jantoń  

2. Pan Stanisław Sułkowski 

3. Pan Jan Garncarski 

4. Pan Tadeusz Bobek  

5. Pan Andrzej Żurowski 

Ad.2 

Podjęcie porządku obrad. 

 

Pan Przewodniczący przedstawił porządek obrad oraz zapytał czy są propozycje zmian. Pan 

Wójt  zaproponował usunięcie punktu 10. porządku obrad pn. „Rozpatrzenie projektu i podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Frysztak w 2021 roku”, ze względu na 

nie uzyskanie wszystkich opinii, które są wymagane do uchwalenia takiego programu. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął glosowanie nad wnioskiem Pana Wójta o zmianę porządku 

obrad poprzez usunięcie punktu 10. porządku obrad pn. „Rozpatrzenie projektu i podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Frysztak w 2021 roku”.” 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 93.33 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje się 1 6.67 % 

 

Radny Oddany głos 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 
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Radny Oddany głos 

Edward Giera Jestem za 

Stanisław Kwiatek Wstrzymuje sie 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy przyjęła wniosek o zmianę porządku obrad 

XXVI sesji i rozpoczął głosowanie porządku obrad z wprowadzonymi zmianami. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 93.33 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 1 6.67 % 

 

Radny Oddany głos 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Stanisław Kwiatek Wstrzymuje sie 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy przyjęła porządek obrad XXVI sesji  

z wprowadzonymi zmianami.  

 

Porządek obrad: 

 Otwarcie sesji 

1. Stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej, zwłaszcza z wykonania uchwał  

z poprzedniej sesji. 

4. Analiza i ocena realizacji „Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Frysztak” za 2020 rok. 

5. Sprawozdanie z działalności Sołtysów za 2020 r. 
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6. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy 

na 2021 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej Gminy Frysztak na lata 2021 – 2036. 

8. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie 

zobowiązania leasingowego na jeden ciągnik rolniczy, jedną kosiarkę z wysięgnikiem, 

jedną kosiarką boczną oraz jeden pług przedni hydrauliczny do odśnieżania dla Gminnego 

Zakładu Komunalnego we Frysztaku. 

9. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 

2021-2026. 

10. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ,,Planu Rozwoju Lokalnego 

Gminy  Frysztak”. 

11. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów aktywności 

gospodarczej I w miejscowości Twierdza w Gminie Frysztak. 

12. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem w trybie 

bezprzetargowym, lokalu znajdującego się w budynku wiejskim w Stępinie. 

13. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie uznania petycji za zasługującą na 

uwzględnienie. 

14. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie uznania petycji za zasługującą na 

uwzględnienie. 

15. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie uznania petycji wielokrotnej za 

zasługującą na uwzględnienie.  

16. Przyjęcie protokołu z obrad sesji z dnia 29.01.2021 r. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zamknięcie obrad XXVI sesji Rady Gminy Frysztak. 

 

 Ad. 3 

Informacja Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej, zwłaszcza z wykonania uchwał 

z poprzedniej sesji. 

 

Pan Wójt przedstawił informację z działalności międzysesyjnej, przedstawił zarządzenia 

wydane w okresie międzysesyjnym. 

 

- Pan S. Kwiatek, Radny – Pan Wójt powiedział, że były jakieś zmiany dot. podziału środków 

dla sołectw. Glinik Dolny ma identyczną kwotę jak w poprzednim roku. W których sołectwach 

jest zmiana i dlaczego? 

- Pan Wójt – nie powiedziałem, że były zmiany. Kwoty są podobne jak w ubiegłym roku, kwota 

do podziału jest taka sama.  

- Pan S. Sułkowski, Sołtys m. Lubla – do kiedy sołtysi muszą przedstawić harmonogram po 

konsultacji z Radą Sołecką przydzielonych środków? 

- Pan Wójt – określimy w piśmie, najpóźniej do końca marca. 

  

Ad. 4 

Analiza i ocena realizacji „Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Frysztak” za 2020 rok. 
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Pan Wójt przedstawił analizę „Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Frysztak” za 2020 rok.  

 

Pan Przewodniczący poinformował, że analiza w/w planu była szczegółowo omawiana na 

stałych komisjach Rady Gminy oraz zapytał, czy są uwagi, pytania lub wnioski do 

przedstawionych informacji – nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. 5 

Sprawozdanie z działalności Sołtysów za 2020 r. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że do dnia dzisiejszego wpłynęło 12 sprawozdań. 

Ostateczny termin to 03.03.2021 r. Ponadto wszystkie sprawozdania z działalności sołtysów 

zostaną przeanalizowane na posiedzeniach stałych komisji Rady Gminy. Dodatkowo można 

zapoznać się ze sprawozdaniami, po złożeniu wniosku o udostepnienie informacji publicznej. 

Obowiązek składania sprawozdań wynika ze Statutu Gminy Frysztak § 13 ust. 3.  

Pan Przewodniczący podziękował Sołtysom za pracę społeczną, wykonywanie obowiązków 

służbowych na rzecz rozwoju sołectw i gminy Frysztak.  

 

Ad. 6 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Gminy na 2021 rok. 

 

Pan Skarbnik omówił projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, pytania lub wnioski do przedstawionego projektu 

uchwały – nikt nie zabrał głosu. 

 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 93.33 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 1 6.67 % 

 

Radny Oddany głos 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Paweł Matusz Wstrzymuje sie 

Tadeusz Pawlik Jestem za 
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Radny Oddany głos 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę nr XXVI/232/2021 

w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2021 rok. 

 

Ad. 7 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej Gminy Frysztak na lata 2021 – 2036. 

 

Pan Skarbnik omówił projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, pytania lub wnioski do przedstawionego projektu 

uchwały – nikt nie zabrał głosu. 

 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 93.33 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 1 6.67 % 

 

Radny Oddany głos 

Janusz Machowski Jestem za 

Paweł Matusz Wstrzymuje sie 

Ryszard Chmura Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 
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Radny Oddany głos 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę nr XXVI/233/2021 

w sprawie dokonania zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Frysztak na lata 2021 

– 2036. 

 

Ad. 8 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie 

zobowiązania leasingowego na jeden ciągnik rolniczy, jedną kosiarkę z wysięgnikiem, 

jedną kosiarką boczną oraz jeden pług przedni hydrauliczny do odśnieżania dla 

Gminnego Zakładu Komunalnego we Frysztaku. 

 

Pan Wójt omówił projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, pytania lub wnioski do przedstawionego projektu 

uchwały: 

- Pan P. Matusz, Radny – kto będzie leasingodawcą? Na jakich warunkach planujemy zawrzeć 

umowę leasingu? Czy nie dobrym rozwiązaniem byłoby dokupienie siewnika do posypywania?  

- Pan S. Kwiatek, Radny – jestem bardzo zadowolony z decyzji. W poprzedniej kadencji takie 

poczynania żeśmy robili, przyznawaliśmy środki, jednak nie zostało to zrealizowane. 

Podziękowania dla Pana Wójta za podjęcie takiej decyzji.   

- Pan E. Giera, Radny odniósł się do wypowiedzi Pana S. Kwiatka.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – Przewodniczący Rady nie ma możliwości podjąć decyzji o zakupie. 

Mimo, że zapisy były i pieniądze były przekazywane. Może nie w takiej kwocie jak teraz. Przez 

dwa lata sprawa się ciągła, środki nie zostały wykorzystane, a później się kadencja skończyła. 

Cieszę się, że teraz to się robi. Przewodniczący Rady nie może sam podjąć decyzji. Wykonawcą 

budżetu jest Pan Wójt i on decyduje o zakupach. Wiem, że dyrektor miał pieniądze i mógł 

kupić. Tłumaczył się, że za mało środków. Nie było problemu, aby dołożyć. Nie oficjalnie 

dowiedziałem się, że Pan Wójt zablokował zakup tego sprzętu.  

- Pan J. Król, Przewodniczący – łączy nas jedna sprawa i dobrze, że wypracowaliśmy taką 

decyzję. 

- Pan Wójt – trudno jest kupić ciągnik za 150 000 zł, gdy w budżecie jest 70 000 zł. 

Rozwiązanie leasingowe myślę, że daje nam możliwość zakupienia sprzętu. Rozważaliśmy 

temat posypywania i oprócz tego jeszcze na komisji był temat tzw. rębaka. Posypywarki na 

pewno nie kupimy nowej, bo jest to bardzo drogi sprzęt. Spróbujemy zakupić sprzęt używany. 

Rębak jest na tyle nie wielką kwotą, że postaramy się go kupić z bieżącego utrzymania. 

Jesteśmy skłonni, aby dokupić sprzęt do posypywania. Firmy, które dla nas to realizują, 

zgłaszają, że być może w następnym przetargu nie będą uczestniczyć. Pewnie będzie nas 

czekała rozbudowa GZK poprzez zakup kolejnego sprzętu. 

- Pan P. Matusz, Radny – kto będzie dostarczał leasing? 

- Pan Wójt – jeśli chodzi o uchwałę to mamy zapisane kwoty kosztorysowe. Na leasing będzie 

przeprowadzone postepowanie przetargowe. Szczegóły będziemy określać w specyfikacji 

zamówienia. 
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- Pan P. Matusz, Radny – to będzie standardowy leasing, nie będzie wynajem długoterminowy? 

Spłacimy plan i przejmiemy sprzęt na własność? 

- Pan Skarbnik – chodzi o leasing operacyjny eksploatacyjny o cechach umowy dzierżawy  

z opcją wykupu. Wykup będzie możliwy w 2027 r. Wykonawcą koszenia poboczy, usług 

związanych z wykorzystaniem tego ciągnika będzie GZK we Frysztaku. Będą wystawiane noty, 

a my za te usługi będziemy płacić. Pewnie będzie jeszcze potrzebna w marcu uchwała 

zawierająca zmiany w statucie GZK. 

 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 15 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Lesław Kraus Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę nr XXVI/234/2021 

w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania leasingowego na jeden ciągnik 

rolniczy, jedną kosiarkę z wysięgnikiem, jedną kosiarką boczną oraz jeden pług przedni 

hydrauliczny do odśnieżania dla Gminnego Zakładu Komunalnego we Frysztaku. 

  

Ad. 9 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na 

lata 2021-2026. 

 

Pan Tomasz Cholewik – Kierownik GOPS we Frysztaku omówił projekt uchwały. 
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Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, pytania lub wnioski do przedstawionego projektu 

uchwały – nikt nie zabrał głosu. 

 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 15 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę nr XXVI/235/2021 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2026. 

 

Ad. 10 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ,,Planu Rozwoju 

Lokalnego Gminy  Frysztak”. 

 

Pan Wójt omówił projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący dodał, że wszystkie zadania w planie realizowane są w miarę możliwości 

finansowych gminy. Dokument może być zmieniany na bieżąco.  

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, pytania lub wnioski do przedstawionego projektu 

uchwały: 
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- Pan P. Matusz, Radny odniósł się do zapisanego w planie zadania „Zaadoptowanie budynku 

Gminnego Centrum Edukacji Ekologicznej   na schronisko turystyczne – zagospodarowanie 

terenu i zakup wyposażenia”. Na Chytrówce nie ma wspólnego miejsca, nie zależnie od formy. 

Budynek nie użytkowany niszczeje. Jest konserwator szkolny, który ma dodatkowo ten 

budynek. Mieszkańcy zgłaszają chęć pomocy.  

- Pan J. Machowski, Radny zgłosił błąd w uchwale – błędny okres obowiązywania planu. 

 

Poprawki do projektu uchwały zostały naniesione. 

 

- Pan P. Matusz, Radny – Huta Gogołowska będzie miejscem wyłączonym z kanalizacji z racji 

odległości. Czy Chytrówka również nie będzie takim miejscem. Przerzucenie kanalizacji do 

Chytrówki będzie kosztowne.  

 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 15 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę nr XXVI/236/2021 

w sprawie przyjęcia ,,Planu Rozwoju Lokalnego Gminy  Frysztak”. 
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Ad. 11 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów aktywności 

gospodarczej I w miejscowości Twierdza w Gminie Frysztak. 

 

Pan Wójt omówił projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, pytania lub wnioski do przedstawionego projektu 

uchwały: 

- Pan S. Kwiatek, Radny – powszechnie wiadomo, że firma pojawiła się u Pana Wójta  

w kwietniu 2019 r. To już trochę czasu minęło. Dlaczego wcześniej nie podejmowaliśmy 

działań, żeby ewentualnie zapobiec budowie i prosperowania takich firm na terenie naszej 

gminy? 

- Pan Wójt – nie jest za późno. Różne firmy pojawiają się na terenie gminy. Rozmawiamy  

z inwestorami, którzy pytają o tereny inwestycyjne, ale nie zdradzają nam co chcą robić. My 

też jeżeli widzimy, że jest teren, który można by wykorzystać gospodarczo takie informacje 

przekazujemy. Obiekty te również były proponowane do sprzedaży. W momencie kiedy 

inwestor występuje z wnioskiem o decyzje środowiskową lub inne lokalizacyjne dokumenty, 

w tych dokumentach określa profil działalności. Następuje analiza pod kątem środowiskowym, 

konsultacji społecznych. Cały czas trwa procedura rozpatrywania i wydawania decyzji 

środowiskowej. Są sporządzane uwagi do raportu oddziaływania na środowisko. Osobnym 

elementem jest plan przestrzenny, który przede wszystkim porządkuje działalność w obszarach 

gospodarczych. Jest też koszt sporządzenia tego planu. Myślę, że nie jest za późno, jest 

odpowiedni czas, aby taką procedurę wszcząć.  

- Pan S. Kwiatek, Radny – wszyscy Radni dostali pismo z Elementów Budowlanych. Zostały 

postawione zarzuty, że nie konsultujemy z nimi nic, jako gmina.  

- Pan Wójt – to jest projekt uchwały o przystąpieniu. W tej chwili będzie czas na konsultacje. 

Nie mogę konsultować czegoś co nie jest przyjęte przez Rade. Dzisiejsza uchwała decyduje  

o tym, że zamierzamy przystąpić do sporządzenia planu. Teraz będzie czas na konsultacje 

poszczególnych dokumentów. Również właściciel gruntu będzie miał możliwość wypowiada 

swoich uwag, czy zapoznania się z dokumentami. Będzie to proces jawny i dostępny dla 

każdego.  

- Pan P. Matusz, Radny – jeżeli przejdziemy ten etap, czy sporządzenie takiego planu finalnie 

może spowodować zablokowanie inwestycji? Jaki jest szacunkowy koszt sporządzenia takiego 

planu? 

- Pan Wójt – w planie przestrzennym istnieje możliwość zapisania jaki profil działalności nie 

może być prowadzony w tym obszarze. Koszt sporządzenia takiego planu w tym konkretnie 

obszarze może kosztować w granicach 40 – 50 tys. zł.  

- Pan J. Król, Przewodniczący – wszyscy oczekiwaliśmy na negatywną opinię wszystkich 

instytucji, m.in. Wody Polskie, sanepid, RDOŚ. Jest to teren objęty ochroną, Czarnorzecko-

strzyżowskiego parku krajobrazowego, rezerwatu Herby, doliny Wisłoka. Ku naszemu 

zdziwieniu wszystkie te opinie są pozytywne.  

 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 
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Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 15 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę nr XXVI/237/2021 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów aktywności gospodarczej I w miejscowości Twierdza w Gminie 

Frysztak. 

 

Ad. 12 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem  

w trybie bezprzetargowym, lokalu znajdującego się w budynku wiejskim w Stępinie. 

 

Pan Wójt omówił projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, pytania lub wnioski do przedstawionego projektu 

uchwały – nikt nie zabrał głosu. 

 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 15 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 
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Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Wstrzymuje sie 0 0.00 % 

 

 

Radny Oddany głos 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę nr XXVI/238/2021 

w sprawie wyrażenia zgody na wynajem w trybie bezprzetargowym, lokalu znajdującego się  

w budynku wiejskim w Stępinie. 

 

Ad. 13 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie uznania petycji za zasługującą na 

uwzględnienie. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że zgodnie z § 122b ust. 4 Statutu Gminy Frysztak, 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przedstawia Radzie opinie zawierającą wniosek  

o uwzględnienie lub nieuwzględnienie skargi, wniosku lub petycji wraz z projektem uchwały. 

 

Pan Władysław Wilisowski – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji omówił 

projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, pytania lub wnioski do przedstawionego projektu 

uchwały – nikt nie zabrał głosu. 

 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 15 100.00 % 
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Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę nr XXVI/239/2021 

w sprawie uznania petycji za zasługującą na uwzględnienie. 

 

Ad. 14 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie uznania petycji za zasługującą na 

uwzględnienie. 

 

Pan Władysław Wilisowski – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji omówił 

projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, pytania lub wnioski do przedstawionego projektu 

uchwały – nikt nie zabrał głosu. 

 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 15 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 0 0.00 % 
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Radny Oddany głos 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Paweł Matusz Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę nr XXVI/240/2021 

w sprawie uznania petycji za zasługującą na uwzględnienie. 

 

Ad. 15 

Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie uznania petycji wielokrotnej za 

zasługującą na uwzględnienie. 

 

Pan Władysław Wilisowski – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji omówił 

projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, pytania lub wnioski do przedstawionego projektu 

uchwały – nikt nie zabrał głosu. 

 

Pan Wiceprzewodniczący skrótowo odczytał treść projektu uchwały. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad projektem w/w uchwały. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 15 100.00 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 0 0.00 % 

 

Radny Oddany głos 

Jacek Król Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 
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Radny Oddany głos 

Paweł Matusz Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła uchwałę nr XXVI/241/2021 

w sprawie uznania petycji wielokrotnej za zasługującą na uwzględnienie. 

 

Ad. 16 

Przyjęcie protokołu z obrad sesji z dnia 29.01.2021 r. 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, pytania lub wnioski do protokołu – nikt nie zabrał 

głosu. 

 

Pan Przewodniczący rozpoczął głosowanie nad w/w protokołem. 

 

Odpowiedź Ilość głosów Procent głosów 

Jestem za 14 93.33 % 

Jestem przeciw 0 0.00 % 

Wstrzymuje sie 1 6.67 % 

 

Radny Oddany głos 

Paweł Matusz Wstrzymuje sie 

Ryszard Czernicki Jestem za 

Stanisław Kwiatek Jestem za 

Mariola Mendocha Jestem za 

Jacek Król Jestem za 

Kazimierz Kłosowicz Jestem za 

Lesław Kraus Jestem za 

Kazimierz Drygaś Jestem za 

Edward Giera Jestem za 

Janusz Machowski Jestem za 

Jerzy Gałuszka Jestem za 

Jolanta Szymkowicz Jestem za 

Władysław 

Wilisowski 

Jestem za 
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Radny Oddany głos 

Tadeusz Pawlik Jestem za 

Ryszard Chmura Jestem za 

 

Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Frysztak przyjęła protokół z obrad sesji Rady 

Gminy Frysztak z dnia 29.01.2021 roku. 

 

Ad. 17 

Wolne wnioski i informacje. 

 

Pan Przewodniczący otworzył dyskusję: 

- Pan S. Kwiatek, Radny, poruszył temat oświetlenia w Gliniku Dolnym. Po uzgodnieniu 

zmienił się projektant, nawiązałem z nim kontakt, spotkaliśmy się na miejscu i ustaliliśmy nową 

trasę. Niestety do dziś Pan projektant nie daje odpowiedzi co w tej kwestii.  

Na początku lutego wpłynęło do UG pismo w sprawie odśnieżania drogi Twierdza w k. Domu 

Opieki Społecznej. Ten odcinek jest bardzo niebezpieczny ze względu na zakręty i wąski 

przejazd. Nie jednokrotnie dochodzi do różnych sytuacji. Bardzo proszę o przesłanie drogą 

elektroniczną odpowiedzi udzielonej na to pismo.  

Pan Radny poruszył również temat budowy windy, przeniesienia kasy na dół. Czy zostały 

podjęte działania w tym kierunku? 

- Pan K. Drygaś, Radny, zgłosił problem bobrów występujących na cieku wodnym Skała-

Kamieniołom. Prośba o odniesienie się w tej sprawie do Wód Polskich.  

- Pan J. Król, Przewodniczący – co do problemu z bobrami, zapraszam do kontaktu. Ostatnio 

ten temat był szczegółowo omawiany na Komisji Rolnictwa podczas spotkania z Kołami 

Łowieckimi. Posiadamy z Panem Wójtem dużą wiedzę otrzymaną do przedstawicieli KŁ.  

- Pan T. Pawlik, Radny, przybliżył informacje ze sprawozdań przedstawicieli Kół Łowickich 

złożonych podczas Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa.  

- Pan J. Król, Przewodniczący – zwierzyna dzika podchodzi coraz bliżej gospodarstw 

domowych wyrządzając szkody w uprawach rolnych. Dodatkowo pojawia się problem wilków. 

My jako samorządy sobie z tym problem nie poradzimy, musiałyby być to rozwiązanie 

ustawowe. Trzeba to monitować, stosować pisma do odpowiednich instytucji.  

- Pani J. Szymkowicz, Radna – czy istnieje szansa na pomoc dla państwa, którzy chcą sprzedać 

teren pod asfaltownie? Oni nie prowadzą już działalności, a podatki są im naliczane.  

 

Pan Wójt udzielił odpowiedzi: 

1. Oświetlenie w Gliniku Dolnym – nie mam informacji w jakim jest etapie. Na pewno 

projektant ma zlecone i pracuje nad tym. Zorientuje się w czym jest problem. 

2. Odśnieżanie – staramy się utrzymywać drogi na takim samym poziomie odśnieżania. 

Ten odcinek drogi mamy zgłoszony do szkód powodziowych. Oszacowaliśmy 

przebudowę tej drogi (nawierzchnia, poszerzenie zakrętu) w granicach 1 400 000 zł. 

Urząd Wojewódzki ma około 30 000 000 zł do podziału na całe podkarpacie. Trzeba to 

rozwiązać w formie inwestycji. Przygotujemy odpowiedź do wiadomości. 

Reagowaliśmy też na bieżąco. Nie jesteśmy w stanie utrzymać tej drogi w takim samym 

standardzie jak droga wojewódzka.  

3. Budowa winy – rozmawialiśmy z projektantem, szukamy rozwiązania. Mamy półpiętra, 

a żeby winda zatrzymywała się na każdym piętrze i pół piętrze, musielibyśmy co 



18 

 

najmniej 3 pomieszczenia, w  których pracują urzędnicy opróżnić. Szukamy 

rozwiązania technicznego, żeby to zrobić. 

4. Pomoc dla państwa w sprzedaży terenu pod asfaltownię – jeżeli mamy wiedze, że ktoś 

chce sprzedać teren inwestycyjny, przekazujemy taką informację. Jeżeli firma jest  

w trudnej sytuacji finansowej, dysponujemy formą pomocy podatkowej i taką stosuje 

w miarę możliwości. 

5. Bobry – temat bardzo trudny. Mimo zgody na odstrzał, myśliwi nie są w stanie 

odstrzelić. Rozbiórka żeremi powoduje dalsze straty. Bez pomocy państwa, działalności 

systemowej, nie jesteśmy w stanie sobie poradzić z tym problemem. Staramy się 

monitować do Wód Polskich. 

- Pan J. Król, Przewodniczący odniósł się do tematu drogi Twierdza w k. DPS. Ta droga jest 

traktowana priorytetowo. Jest w bardzo bliskim położeniu zakładu, który posypuje tą drogę. 

Jest tam realizowany dowóz, czyli też w pierwszej kolejności jest ta droga odśnieżana. Na 

pewno zostanie na pismo przygotowana odpowiedź. Przebudowa drogi jest bardzo kosztowna. 

Wiem, że też ruch się zmniejszył na tej drodze, w przeciwieństwie, gdy cegielnia 

funkcjonowała. Warunki atmosferyczne się poprawiły, nie powinno być problemu  

z użytkowaniem tej drogi. 

- Pan S. Kwiatek, Radny – cegielnia nie funkcjonuje, ale jest zawiązana działalność na usługi 

transportowe. Jest zwożone kruszywo dużymi samochodami i rozwożone, więc ruch jest.  

- Pan J. Król, Przewodniczący – jest to droga publiczna i nie zakażemy nikomu użytkowania 

tej drogi.  

- Pan Wójt – jest problem techniczny przebudowy, żeby poszerzyć widoczność trzeba ściąć 

skarpy. Tam są budynki po obu stronach. Jeżeli naruszymy stabilność terenu, może być kłopot. 

Trzeba budować mury oporowe. Są to inwestycje, które trzeba zaplanować, zaprojektować i są 

to kwoty milionowe.  

 

Ad. 18 

Zamknięcie obrad XXVI sesji Rady Gminy Frysztak. 

 

Pan Przewodniczący zamknął obrady XXVI sesji Rady Gminy Frysztak. 

 

 

ZAŁĄCZNIKI DO PROTOKOŁU: 

1. Zaproszenie na sesje (A/a.). 

2. Kopia nagrania audiowizualnego XXVI Sesji Rady Gminy –płyta DVD. 

 

Na tym sesję zakończono i protokół podpisano. 

 

 

Sporządziła: 

Ewelina Baje 

Przewodniczący Rady 
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